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PURA: “VANNOMRÅDE BUNNEFJORDEN MED 
ÅRUNGEN - OG GJERSJØVASSDRAGET” 
 
  Møtegruppe: Prosjektgruppe PURA 

 
Til stede: Anita Borge, vannområdeleder PURA – AB 

Odd Henning Unhjem for Gro Ravne, Frogn kommune - OHU 
Nora Hoff, Nesodden kommune - NH 
Terje Laskemoen, Oslo kommune – TL 
Arne Ivar Sletnes, Follo landbrukskontor – AIS 
Tom Wetlesen, Akershus bondelag – TW 
Estrella Fernandez, Viken fylkeskommune – EF, til ca. 11.30. 
 

Spesielt inviterte til dette møtet: 
Line Lid Brække, Nordre Follo kommune – LLB 
Grethe Arnestad, Nordre Follo kommune - GA 
 

Forfall:  
 
 

Trygve Kvarme, Ås kommune – TK 
Knut Bjørnskau, Nordre Follo kommune – KB 
Håvard Hornnæs, Statsforvalteren i Oslo og Viken, klima- og miljøvernavd. 
– HH 
Ola R. Eide, Statens vegvesen – ORE  
 

Møteleder:  
 
Møtested: 

Anita Borge 
 
Møterom på Gamle Tårnhuset Restaurant, Kolbotn 
 

Møtetid: 13.12.2022 kl. 09:30 – 13:00 inkl. lunch  

 
 

Neste møte: 07.03.2023 kl. 09:00 – ca. 12:30 i Store salong, Ås kulturhus  
 

Referent: Odd Henning Unhjem 
 

 

Forkortelser i kolonne for "Ansvarlig": Se liste over "Til stede" og "Forfall" 

 
Sak 
nr. 

Tema Vedtak / oppfølging Ansv 

 

1 
 

 

Godkjenning av 
referat fra møtet 
25.10.2022 
 

 

Det var ingen kommentarer til forslag til referat. 
 
Vedtak: Referatet godkjennes og legges ut på web-siden. 
 

 

AB 



2 
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Økonomi 

 

• Forslag til budsjett for PURA 2023 
Anita redegjorde for forslag til budsjett og spesielt om 
endringene fra sist: Styringsgruppen ønsker at alle kjente 
tilskuddsmidler skal inkluderes i budsjettet, dvs. midler fra 
kommunene, Viken fylkeskommune og Statsforvalteren. 
En korrigering på 10.000 skal gjøres under posten husleie, 
grunnet husleieøkning. 
Spørsmål/kommentarer ble besvart.  
 

Vedtak: Forslag til budsjett for PURA 2023 godkjennes og 
legges frem for styringsgruppen. 

 
• Forslag til avviksrapport for PURA 2022 
Anita redegjorde for avviksrapporten som er satt opp etter 
føringer fra styringsgruppen.  
Det var ingen kommentarer til rapporten. 
 

Vedtak: Forslag til avviksrapport for PURA 2022 godkjennes 
og legges frem for styringsgruppen. 

 
• Innmelding av behov for plan- og prosessmidler til Viken 
fylkeskommune 2022 
PURA meldte i november inn behov for midler til følgende 
aktiviteter:  
- oppfølging av Strategihåndboka ved tiltak innen jordbruk: 
Miljøråd på gårdsbruk i prioriterte områder iht. håndboka 
- Storgrava: Flomberegninger og flomsonekart – leveranse fra 
konsulent 
- Modellering av forurensninger fra landbruket 2021 – bruk av 
modellen Agricat 2 
- ønske fra Statsforvalteren om etablering av beite ved 
Østensjøvann – kjøp av kompetanse for faglig bistand i dialog 
med Statsforvalteren 
- PURA-seminar 2023 – politisk involvering for bedre tilstand i 
Oslofjorden. 
Estrella: Innkomne behov vurderes nå, beskjed om tildeling av 
midler kommer forhåpentligvis før nyttår. 
 

Tas til orientering 

 
• Statsforvalterens bidrag til tiltaksorientert 
vannkvalitetsovervåking 2022 
PURAs behov ift. omfang og kostnader for årets overvåking er 
meldt inn til SF. Vi er lovet omtrent samme beløp som i 2021, 
som var på kr. 330.000. 
 

Tas til orientering 
 

 

AB 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

HH 
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Regional vann-
forvaltningsplan 
med 
tiltaksprogram – 
etter 
departements-
godkjenningen 

 

Anita orienterte om status. Ved departementsgodkjenningen 
ble noen endringer gjort i planene. For oss er følgende aktuelt:  
- det er gjort endringer i miljømål for vannforekomster som har 
dårlig eller svært dårlig tilstand pga. eutrofi, der påvirkningen er 
avløp og/eller landbruk.  
- vannforvaltningsplanene skal oppdateres med de endringene 
som er gjort i forbindelse med godkjenningen. 
- oppdateringen i Vann-nett skal gjennomføres fra sentralt hold. 
Estrella orienterte om vannregionmyndighetens dialogmøte 
med departementer og Miljødirektoratet 25.11.2022. De hadde 
 

 

AB 
 
 
 
 
 
 
 

EF 
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anledning til å stille noen generelle spørsmål og fikk noen 
generelle svar. Ytterligere avklaringer er nødvendig. 
 

Tas til orientering 
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Øvrig nytt fra 
vannregion-
myndigheten 
 

 

Estrella orienterte: 
● Deling av Viken fylkeskommune tilbake til Buskerud, 
Akershus og Østfold og bestemmelse av hvilken 
fylkeskommune som skal være vannregionmyndighet: Vedtas 
gjennom vannforskriften. Fylkesrådet foreslår i innstilling til 
fylkestinget at Innlandet og Viken vannregion endres tilbake til 
vannregion Vest-Viken og vannregion Glomma og at Buskerud 
og Østfold blir vannregionmyndighet for hver sin vannregion. 
 

● Samarbeidsavtale med vannregionmyndigheten for 
Västerhavet vannregion (Sverige) er utarbeidet. 
 

● Møte i vannregionutvalget på Gardermoen 12.12.2022. 
Hovedtema: Departementenes godkjenningen av 
vannforvaltningsplanene, videre oppfølging. 
 

Tas til orientering 
 

 

EF 
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Temagruppene 

 

Gjelder alle temagruppene: For en mer detaljert redegjørelse for 
sakene: Se referater fra møtene i temagruppene på PURAs 
hjemmeside.  
 

Temagruppe Landbruk.  
Arne Ivar redegjorde. 
 

Siste møte: 25.05.2022 
Neste møte: 16.12.2022 
 

- RMP og SMIL: 
Det har kommet mange søknader om regionale miljøtilskudd 
fra bøndene i Follo (RMP). Nå gjennomføres kontroller av om 
aktivitetene er i samsvar med krav og søknad om tilskudd. Vi 
har også mottatt mange SMIL-søknader. 
I forbindelse med oppfølging av helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden er det økt kontroll av vegetasjonssoner langs 
vassdrag (tiltakskort T14). 
 

- Revidert forskrift om regionale miljøkrav for jordbruket i Oslo 
og Viken:  
Trer i kraft 01.01.2023. Bønder i PURA har vært underlagt 
miljøkrav fra før, men det er noen endringer i regelverket. 
 

- Forskrift om regionale miljøtilskudd i jordbruket i Oslo og 
Viken 2023-2026 – forslag. Høringsinnspill fra Follo 
landbrukskontor: 
Landbrukskontoret har sendt inn høringsinnspill til forskriften. 
Det ble denne gang ikke tid til å samkjøre dette med 
involvering av temagruppe Landbruk i PURA. 
 

- Planer for miljørådgivning i PURA: 
Eiendommer med drenering til Storgrava er valgt ut for 
miljørådgivning. Dette er naturlig som følge av det fokuset vi nå 
setter inn mot vassdraget. Tom Wetlesen er leid inn som 
miljørådgiver.  
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

AIS 
 

http://pura.no/aktiviteter-og-media/arkiv-aktiviteter/motereferat/
http://pura.no/aktiviteter-og-media/arkiv-aktiviteter/motereferat/
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- Aktiviteter knyttet til skog og vann:  
Et pilotprosjekt i regi av vannregionmyndigheten er igangsatt. 
Prosjektet skal bidra til å skaffe informasjon om 
sammenhengen mellom skjøtsel av skog og erosjon og 
avrenning av næringsstoffer til vassdrag. Et dialogmøte mellom 
vannforvaltningen og skognæringen er avholdt. Videre aktivitet 
avhenger av midler. PURA deltar i og følger utviklingen i 
prosjektet og vil kontinuerlig vurdere relevansen for arbeid i 
vårt vannområde.   
 

- Skibekken: 
En helhetlig plan for vedlikehold av de erosjonsreduserende 
tiltakene i og langs bekken skal utarbeides i samarbeid med 
grunneiere og brukere. Her vil også vegetasjonspleie inngå. 
PURA vil sørge for en samlet søknad om tiltaksgjennomføring 
til de rette instanser. 
 
Tas til orientering. 
 
Temagruppe Biologi/limnologi 
Anita redegjorde for Knut.  
 

Siste møte: 07.12.2022 
Neste møte: Avtales når Knut er tilbake 
 

Temaer på siste møte: 
- Anskaffelse av tjenester innen tiltaksorientert 
vannkvalitetsovervåking fra 2024 – etablering av ad hoc-
gruppe: 
Ad hoc-gruppe er nedsatt. Anskaffelsesfaglig bistand innhentes 
ved en minikonkurranse som gjennomføres i samarbeid med 
økonomiavdelingen i Ås kommune. 
 

- Ønske fra Statsforvalteren om utplassering av beitedyr rundt 
Østensjøvann: 
Egen sak på dette møtet, sak 7.  
 

- Status erosjonssikring av Storgrava: 
Egen sak på dette møtet, sak 6. 
 

- Status planlegging av nye Østre linje: 
Reguleringsplan med miljøoppfølgingsplan (MOP) skal ut på 
høring. Her ivaretas utfordringer ift. påvirkning på 
vannkvaliteten i anleggsfasen.  
 

- Status "Helhetlig tiltaksplan for en ren og rik Oslofjord med et 
aktivt friluftsliv": 
En rapport er utarbeidet for første år gjennomføring av tiltak. 
Noen kommuner jobber bra, noen må øke sin aktivitet for å 
kunne bidra til en friskere Oslofjord. Statsforvalteren står 
sentralt i oppfølging av kommunene. 
 

- Status hovedplaner VA i kommunene: 
Kommunene redegjør på hvert møte i temagruppen om status 
for sine planer. Politiske vedtak på Nesodden, i Frogn og 
Nordre Follo, Ås jobber for et politisk vedtak våren 2023. 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

KB 
 

https://www.miljodirektoratet.no/publikasjoner/2022/september/gjennomforing-av-helhetlig-tiltaksplan-for-oslofjorden/
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- To masteroppgaver ved NMBU - forespørsel om finansiell 
bistand fra PURA:  
Tema: Intern omsetning og dynamiske endringer av 
næringsstoffer (fosfor og nitrogen) under ulike forhold i 
Årungen. PURA er positive til temaet, men avventer 
informasjon om oppgavene vil ende i økt kunnskap om 
vannforbedrende tiltak.  
 

- Status Fagrådet: 
● Anskaffelse av tjenester for overvåking av fjorden fra 2023: 
Vannområdene har deltatt i en arbeidsgruppe som har 
utarbeidet konkurransegrunnlaget. Utøver valgt, innstilling 
sendes ut snarlig. 
 

● Prosjektet "Helhetlig resipientvurdering og tiltaksplan for 
renset avløpsvann til Indre Oslofjord" jobber med å utarbeide 
kunnskapsgrunnlag for nye søknader om utslippstillatelse for 
ledningsnett og renseanlegg. I en tidligere oversikt over 
prosjektorganisering er vannområdene inne i en 
referansegruppe, men PURA har ikke fått noen ytterligere 
informasjon siden et møte ble avholdt i oktober. 
 

- Status reguleringsfiske Østensjøvann, presentasjon ved 
Thrond Haugen: 
Presentasjonen sendes prosjektgruppen. 
 

Tas til orientering 

 
Temagruppe Kommunalteknikk, overvann og spredt 
bebyggelse (KOS): 
Siste møte: 18.10.2022 
Neste møte: 24.01.2022 
 
Det ble på siste møte i prosjektgruppen redegjort for temaene 
på siste møte i KOS-gruppen 18.10.2022.  
Line redegjorde nå derfor litt generelt om selve temagruppen: 
- utfordring med litt lite stabilitet i gruppen; noen har sluttet, 
noen er kort innom, noen har permisjoner. Til tross for dette 
har det vært mye engasjement i gruppen 
- kommunene er flinke til å bruke gruppen for 
erfaringsutveksling, får hjelp i sitt arbeid ved at kunnskap og 
gode råd deles 
- den årlige rapporteringen til PURA utgjør en viktig del av 
gruppens ansvarsområde. Har brukt mye tid på denne med 
mal/rettledning for bruk av systemet og standardisering av 
dette slik at det er uavhengig av hvem som registrerer inn 
dataene 
- strategihåndboka som PURA utarbeidet i 2021 er nyttig for 
kommunene til målretting av tiltak. 
 

Tas til orientering 
 

 
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

LLB 
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Status for 
prosjekter i 
temagruppene 

 

Storgrava: Erosjonssikring. Status 
Det skal nå gjennomføres flomberegninger og utarbeides 
flomsonekart før det sees på hvilke tiltak som er aktuelle. 
Denne tjenesten inngår i en anskaffelse som Frogn kommune 
gjennomfører ved rammeavtale. Deretter: Rapport med forslag 
til tiltak som skal presenteres for grunneiere/brukere. Når tiltak 
 

 

AB 
 

 

OHU 
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er bestemt: Søknad til NVE, Statsforvalter og Fylkeskommunen 
om gjennomføring. Det vil bli søkt om midler for 
tiltaksgjennomføringen.  
 

Tas til orientering 
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Statsforvalterens 
ønske om 
utplassering av 
beitedyr rundt 
Østensjøvann 

 

PURA hadde møte med Statsforvalteren 15.11.2022 om 
utplassering av beitedyr rundt Østensjøvann. I korte trekk 
handler saken om en målkonflikt, rent vann vs. flere vadefugler 
(truede arter). PURA ønsker ikke beitedyr i dette området og 
har grundig dokumentert hvorfor dette er uheldig ift. vårt arbeid 
etter vannforskriften og helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden; 
blant annet kostnadskrevende prosjekter med erosjonssikring 
av tilførselsbekker og reguleringsfiskeprosjektet i selve 
innsjøen.  
 

Videre oppfølging i beite-saken blir en intern prosess hos 
Statsforvalteren. 
 

Tas til orientering 
 

 

AB 
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Møte i 
styringsgruppen 
10.11.2022: 
Orientering fra 
møtet 
 

 

AB orienterte fra møtet. Referatet vil bli publisert på PURAs 
hjemmeside etter godkjenning. 
 
Tas til orientering 
 

 

AB 
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Runde rundt 
bordet – 
evaluering av 
møtet 
 

 

Bra møte, interessant, mye nyttig informasjon. God 
møteledelse. 

 

alle 
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Neste møte 
 

 

Uke 10/2023: Tirsdag 07.03.2023 i møterom Store salong, Ås 
kulturhus. 
 

 

alle 

  

Lunch 
 

Møtet ble avsluttet med julelunch i Gamle Tårnhuset 
Restaurant. 
 

 

 

https://pura.no/aktiviteter-og-media/arkiv-aktiviteter/motereferat/
https://pura.no/aktiviteter-og-media/arkiv-aktiviteter/motereferat/

